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PROTOKÓŁ NR IV/24 

Z IV SESJI RADY MIASTA ŻYRARDOWA 

Z DNIA 27 CZERWCA 2024 r. 

 

Stan Rady – 21 radnych                 Obecnych – 20 radnych 

Nieobecny: radny Marcin Fibich. 

 

PORZĄDEK OBRAD: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołów z II i III Sesji Rady Miasta Żyrardowa. 

5.  Projekt uchwały – zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2024–2036. 

6.  Projekt uchwały – zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2024. 

7.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumień Partnerskich dotyczących 

projektów w zakresie infrastruktury niezbędnej do korzystania z form indywidualnej mobilności 

aktywnej, w tym ruchu pieszego i rowerowego przeznaczonych do dofinansowania ze środków Unii 

Europejskiej w ramach programu Fundusze Europejskie dla Mazowsza 2021–2027. 

8.  Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na 2024 rok”. 

9.  Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu. 

10.  Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu. 

11.  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Żyrardowa. 

12.  Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

13.  Wolne wnioski. 

14.  Zamknięcie obrad. 

 

Ad 1. i 2. 

W dniu 27 czerwca 2024 r. o godz. 14.13 w Resursie w Żyrardowie rozpoczęły się obrady  

IV Sesji Rady Miasta Żyrardowa. Ich otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa 

Ryszard Mirgos, który stwierdził prawomocność obrad.  

 

Ad 3. 

Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt 

uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXIII/209/20 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 2 kwietnia 2020 r.  
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w sprawie zasad wydzierżawienia nieruchomości stanowiących pas drogowy dróg 

niezakwalifikowanych do żadnej kategorii dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta 

Żyrardowa. 

Pan Radosław Kreczmański, Sekretarz Miasta, zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad 

o projekt uchwały w sprawie likwidacji Miejskiego Zespołu Urbanistycznego.  

Radny Arkadiusz Sowa zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia apelu Rady Miasta Żyrardowa. Odczytał proponowaną treść apelu potępiającego 

akty agresji oraz wyrażającego solidarność radnych Rady Miasta Żyrardowa z radną Beatą Stępniewską 

w związku z atakiem na jej dom. 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem p. Anny Krupy o rozszerzenie porządku obrad  

o projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXIII/209/20 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 2 kwietnia 

2020 r. w sprawie zasad wydzierżawienia nieruchomości stanowiących pas drogowy dróg 

niezakwalifikowanych do żadnej kategorii dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta 

Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy zaaprobowali wniosek 20 głosami 

„za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem p. Anny Krupy o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały 

zmieniającej Uchwałę Nr XXIII/209/20 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 2 kwietnia 2020 r. w sprawie zasad 

wydzierżawienia nieruchomości stanowiących pas drogowy dróg niezakwalifikowanych do żadnej kategorii 

dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta Żyrardowa: 

„za” – 20 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny Rafał 

Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna Beata 

Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas sesji: radny Marcin Fibich. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem p. Radosława Kreczmańskiego o rozszerzenie 

porządku obrad o projekt uchwały w sprawie likwidacji Miejskiego Zespołu Urbanistycznego.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy zaaprobowali wniosek 20 głosami „za”, przy 

braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem p. Radosława Kreczmańskiego o rozszerzenie porządku obrad o projekt 

uchwały w sprawie likwidacji Miejskiego Zespołu Urbanistycznego: 

„za” – 20 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny Rafał 

Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 
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Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna Beata 

Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas sesji: radny Marcin Fibich. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnego Arkadiusza Sowy o rozszerzenie 

porządku obrad o projekt uchwały w sprawie przyjęcia apelu Rady Miasta Żyrardowa. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy odrzucili wniosek 13 głosami „przeciw”, przy 5 głosach „za” 

i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnego Arkadiusza Sowy o rozszerzenie porządku obrad o projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia apelu Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 5 głosów – radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Adam Sondka, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska; 

„przeciw” – 13 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny 

Robert Latek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna 

Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-

Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Genowefa Milczarek. 

Brak głosu: radna Beata Stępniewska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Marcin Fibich. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem zmienionego porządku obrad. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy zaaprobowali zmieniony porządek obrad 16 głosami „za”, 

przy 4 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem zmienionego porządku obrad: 

„za” – 16 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny 

Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, 

radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna 

Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radna Beata 

Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 4 głosy – radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, 

radna Grażyna Stefańska. 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas sesji: radny Marcin Fibich. 

 

PORZĄDEK OBRAD PO ZMIANACH: 

1.  Otwarcie obrad. 
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2.  Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołów z II i III Sesji Rady Miasta Żyrardowa. 

5.  Projekt uchwały – zmieniająca Uchwałę Nr XXIII/209/20 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 2 kwietnia 

2020 r. w sprawie zasad wydzierżawienia nieruchomości stanowiących pas drogowy dróg 

niezakwalifikowanych do żadnej kategorii dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta 

Żyrardowa. 

6. Projekt uchwały – zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2024–2036. 

7.  Projekt uchwały – zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2024. 

8.  Projekt uchwały w sprawie likwidacji Miejskiego Zespołu Urbanistycznego. 

9.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumień Partnerskich dotyczących 

projektów w zakresie infrastruktury niezbędnej do korzystania z form indywidualnej mobilności 

aktywnej, w tym ruchu pieszego i rowerowego przeznaczonych do dofinansowania ze środków Unii 

Europejskiej w ramach programu Fundusze Europejskie dla Mazowsza 2021–2027. 

10.  Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na 2024 rok”. 

11.  Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu. 

12.  Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu. 

13.  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Żyrardowa. 

14.  Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

15.  Wolne wnioski. 

16.  Zamknięcie obrad. 

 

Ad 4. 

Do przedłożonych projektów protokołów nie zgłoszono uwag, w związku z czym 

przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem protokołu z II Sesji Rady Miasta Żyrardowa.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy przyjęli protokół 20 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołu z II Sesji Rady Miasta Żyrardowa:  

„za” – 20 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny Rafał 

Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna Beata 

Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 
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„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas sesji: radny Marcin Fibich. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem protokołu z III Sesji Rady Miasta Żyrardowa.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 18 radnych, którzy przyjęli protokół 18 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołu z III Sesji Rady Miasta Żyrardowa:  

„za” – 18 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny Rafał 

Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata 

Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecne podczas głosowania: radna Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Marcin Fibich. 

 

Powrócono do tematu zmiany porządku obrad. 

Radny Arkadiusz Sowa negatywnie ocenił fakt nieprzyjęcia wniosku grupy radnych  

o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie przyjęcia apelu Rady Miasta Żyrardowa. 

Zaznaczył, że radna, która otrzymała poparcie społeczne w ostatnich wyborach, została bezpardonowo 

zaatakowana. Apel, którego treść zaproponował, ocenił jako łagodny, a także odwołał się do bieżących 

nastrojów w polityce ogólnokrajowej. Zadeklarował, że radni wybrani z list Prawa i Sprawiedliwości  

w ramach protestu przeciwko odbieraniu im prawa do okazania solidarności z zaatakowaną koleżanką, 

opuszczą salę obrad i nie będą dalej uczestniczyli w sesji. 

Radny Artur Pietrus zadeklarował, że potępia takie sytuacje, i wyraził współczucie dla radnej 

Beaty Stępniewskiej. Odwołał się do treści apelu, stwierdzając, że zawarta w nim ocena, że atak 

motywowany był politycznie, można uznać za oskarżenie pod adresem innych ugrupowań. Podkreślił, 

że takie sytuacje nie mogą mieć miejsca, ale nie można z góry oceniać, że był to atak motywowany 

politycznie. Dodał, że apel mógł być wygłoszony, ale nie wie, czemu przybrał on formę uchwały Rady 

Miasta, a podczas gdy radni potępiają zaistniałe zdarzenie prywatnie, to nie uważa, by sesja była 

właściwym miejscem na podejmowanie takich uchwał. Wspomniał również o przypadku zarysowania 

auta, którego nie odebrał jako ataku politycznego.  

Radny Arkadiusz Sowa podniósł, że w apelu nie napisano, że był to atak motywowany 

politycznie, ale wiele na to wskazuje i są ku temu poważne przesłanki. Podkreślił, że uważa, że Rada 

Miasta powinna podjąć stanowisko, nawet jeśli jest cień przesłanki, ponieważ Rada odgrywa ważną rolę 
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opiniodawczą, a jeżeli zignoruje się sygnał o naruszeniu miru domowego, to popełniony został duży 

błąd i nietakt. Zaznaczył, że Rada działa wspólnie dla dobra miasta, a warunkiem prawidłowego 

wypełniania mandatu społecznego jest to, by nie było atmosfery zastraszania.  

Radny Ryszard Mirgos stwierdził, że Rada Miasta nie może wyręczać organów ścigania  

w ustalaniu sprawców tego zdarzenia. Dodał, że radni współczują radnej Stępniewskiej, a także 

zadeklarował pomoc materialną we wstawieniu szyby, gdyby była taka potrzeba. 

Radny Artur Pietrus zaproponował, by projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu 

Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, Handlu i Usług RMŻ, gdzie można zaprosić służby 

porządkowe, jako że to one powinny ustalić, czy był to atak na tle politycznym, czy wybryk wandala. 

Powtórzył, że sformułowanie w apelu mówiące o ataku na radną z uwagi na jej aktywność polityczną 

można interpretować jako zarzut wobec osób z innych ugrupowań. Ocenił, że uchwała niczego nie 

zmieni, a także zadeklarował, że jeśli w wyniku działań służb okaże się, że osoba winna atakowi była 

„z przeciwnego obozu” – będzie głosował za tym, że tak nie powinno być. 

Radny Grzegorz Obłękowski w imieniu radnych wybranych z list Koalicji Obywatelskiej 

zadeklarował, że potępia atak i ma nadzieję, że organy ścigania znajdą sprawcę, który zostanie ukarany. 

Zgodził się z przedmówcami, że sprawą powinny się zająć organy ścigania. Zaapelował do radnych 

wybranych z list Prawa i Sprawiedliwości, aby pozostali na sesji, ponieważ w porządku obrad znajdują 

się ważne zagadnienia związane z rozwojem miasta. Zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji, 

argumentując, że zdominowałaby ona obrady, a radni muszą rozpatrzeć jeszcze ważne projekty uchwał. 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem formalnym radnego Grzegorza Obłękowskiego  

o zakończenie dyskusji. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy zaaprobowali wniosek 

14 głosami „za”, przy 6 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem formalnym radnego Grzegorza Obłękowskiego o zakończenie dyskusji: 

„za” – 14 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny 

Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, 

radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna 

Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata 

Wójcik; 

„przeciw” – 6 głosów – radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Adam Sondka, 

radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas sesji: radny Marcin Fibich. 

 

Ad 5. 

Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła projekt uchwały zmieniającej Uchwałę  

Nr XXIII/209/20 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 2 kwietnia 2020 r. w sprawie zasad wydzierżawienia 

nieruchomości stanowiących pas drogowy dróg niezakwalifikowanych do żadnej kategorii dróg 

publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta Żyrardowa. 
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Radny Robert Latek przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXIII/209/20 

Rady Miasta Żyrardowa z dnia 2 kwietnia 2020 r. w sprawie zasad wydzierżawienia nieruchomości 

stanowiących pas drogowy dróg niezakwalifikowanych do żadnej kategorii dróg publicznych, których 

zarządcą jest Prezydent Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy 

podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXIII/209/20 Rady Miasta 

Żyrardowa z dnia 2 kwietnia 2020 r. w sprawie zasad wydzierżawienia nieruchomości stanowiących pas 

drogowy dróg niezakwalifikowanych do żadnej kategorii dróg publicznych, których zarządcą jest 

Prezydent Miasta Żyrardowa:  

„za” – 19 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny Rafał 

Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Adam Sondka, radna Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Arkadiusz Sowa. 

Nieobecny podczas sesji: radny Marcin Fibich. 

 

Ad 6. i 7. 

Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła dwa projekty uchwał: (1) zmieniającej 

Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024–2036,  

(2) zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2024. Wspominała o autopoprawce  

do projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2024, dotyczącej 

przeniesienia zmiany zaproponowanej w wydatkach w rozdziale 90002 do rozdziału 90095 oraz 

dokonania stosownej zmiany w uzasadnieniu do uchwały. 

Radny Krzysztof Skrobisz przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty uchwał. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Żyrardowa na lata 2024–2036. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 

15 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 4 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2024–2036: 

„za” – 15 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny 

Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, 
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radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna 

Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 4 głosy – radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Arkadiusz Sowa. 

Nieobecny podczas sesji: radny Marcin Fibich. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta 

Żyrardowa na rok 2024. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę  

15 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 4 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 

2024: 

„za” – 15 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny 

Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, 

radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna 

Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 4 głosy – radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Arkadiusz Sowa. 

Nieobecny podczas sesji: radny Marcin Fibich. 

 

Ad 8. 

Pan Radosław Kreczmański, Sekretarz Miasta, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

likwidacji Miejskiego Zespołu Urbanistycznego. 

Radny Robert Latek przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

Radny Grzegorz Obłękowski ocenił, że jest to trudna sytuacja, a także podkreślił, że Miejski 

Zespół Urbanistyczny osiągnął bardzo wiele i dzięki niemu udało się pokryć planami miejscowymi dużą 

powierzchnię miasta. Wyraził szacunek dla pracowników MZU i Dyrektor Małgorzaty Walczak. 

Radna Grażyna Stefańska poinformowała, że nie przekonuje jej argumentacja, że należy 

zlikwidować MZU, ponieważ wszyscy pracownicy oprócz jednej osoby przechodzą na emeryturę. 

Pytała, czy były to osoby niezastąpione i tylko one miały odpowiednie uprawnienia, by pracować  

w MZU. Oceniła, że jest to dziwny powód do likwidacji jednostki budżetowej, a także zadeklarowała, 

że będzie głosować „za” projektem uchwały ze względów m.in. oszczędnościowych. Wskazała,  

że oszczędniej będzie dla Miasta, jeśli te zadania przejdą do Wydziału Planowania Przestrzennego  
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i Urbanistyki. Rozważała, czy w czasie, kiedy MZU zostało powołane, decyzja o utworzeniu tej 

jednostki była zasadna, skoro funkcjonował Wydział.  

Pan Piotr Koczewski, Zastępca Prezydenta Miasta, wyjaśnił, że obecnie pokrycie miasta 

planami przekracza 60%, podczas gdy średnia dla gmin to 30%. Podkreślił, że zasadność powołania 

MZU wyraża się właśnie w tych liczbach, a gdyby Zespół ten nie był powołany, można spodziewać się, 

że wyniki byłyby takie jak średnie dla całego kraju. Dodał, że znalezienie osób z uprawnieniami takimi, 

jakie miały osoby odchodzące z MZU, przy określonym budżecie, jest rzeczą praktycznie niemożliwą. 

Sytuacja na rynku pracy jest bardzo trudna, brakuje wielu osób do pracy, szczególnie tych  

z uprawnieniami. 

Radna Grażyna Stefańska zapytała, kiedy były organizowane konkursy na stanowisko dyrektora 

MZU i w jaki sposób zostały one wykonane. 

Pan Piotr Koczewski wyjaśnił, że konkurs na dyrektora MZU nie był organizowany, bo nie było 

takiej potrzeby. Zadania MZU przejmie Wydział Planowania Przestrzennego i Urbanistyki, a te zadania, 

które nie będą mogły być zrealizowane z powodu braków osobowych, będą zlecane na zewnątrz.  

Radny Ryszard Mirgos przypomniał, że MZU świadczyło usługi również gminom ościennym. 

Radna Grażyna Stefańska zapytała, skąd wiedza, że nie ma osób kompetentnych, skoro nie był 

organizowany konkurs. Wskazała, że w projekcie uchwały znajduje się tylko zapis o tym, że zadania 

dotychczas realizowane przez MZU przejmie Wydział Planowania Przestrzennego i Urbanistyki, więc 

na jakiej podstawie będzie zlecane wykonywanie jakichkolwiek czynności firmom zewnętrznym. 

Dodała, że skoro zadania przejmuje wydział, to w jej opinii oczywistym je, że wydział ten będzie je 

realizował. 

Pan Piotr Koczewski poinformował, że w opracowaniu jest kilkanaście planów 

zagospodarowania przestrzennego i pracę nad nimi będzie kontynuował Wydział Planowania 

Przestrzennego i Urbanistyki, natomiast to nie stanowi 100% pokrycia miasta planami, w związku  

z czym z całą pewnością będzie potrzeba zlecenia takich prac na zewnątrz.  

Radny Grzegorz Obłękowski nawiązał do wypowiedzi radnej Grażyny Stefańskiej. 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie likwidacji Miejskiego Zespołu 

Urbanistycznego. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 19 głosami 

„za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie likwidacji Miejskiego Zespołu Urbanistycznego:  

„za” – 19 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny Rafał 

Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Adam Sondka, radna Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 
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Nieobecny podczas głosowania: radny Arkadiusz Sowa. 

Nieobecny podczas sesji: radny Marcin Fibich. 

 

Ad 9. 

Pan Jacek Grzonkowski, Dyrektor Wydziału Rewitalizacji i Rozwoju, przedstawił projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumień Partnerskich dotyczących projektów  

w zakresie infrastruktury niezbędnej do korzystania z form indywidualnej mobilności aktywnej, w tym 

ruchu pieszego i rowerowego przeznaczonych do dofinansowania ze środków Unii Europejskiej  

w ramach programu Fundusze Europejskie dla Mazowsza 2021–2027. 

Radny Robert Latek przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumień Partnerskich dotyczących projektów w zakresie 

infrastruktury niezbędnej do korzystania z form indywidualnej mobilności aktywnej, w tym ruchu 

pieszego i rowerowego przeznaczonych do dofinansowania ze środków Unii Europejskiej w ramach 

programu Fundusze Europejskie dla Mazowsza 2021–2027. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

18 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumień 

Partnerskich dotyczących projektów w zakresie infrastruktury niezbędnej do korzystania z form 

indywidualnej mobilności aktywnej, w tym ruchu pieszego i rowerowego przeznaczonych  

do dofinansowania ze środków Unii Europejskiej w ramach programu Fundusze Europejskie dla Mazowsza 

2021–2027:  

„za” – 18 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny Rafał 

Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Adam Sondka, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata 

Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas głosowania: radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Marcin Fibich. 

 

Ad 10. 

Pani Aneta Kalisiak-Ćwikowska, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej, przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na 2024 rok”. Zgłosiła autopoprawkę polegającą na wpisaniu do podstawy 

prawnej publikacji zmiany Ustawy o samorządzie gminnym. 
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Radny Robert Latek przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na 2024 rok”. W głosowaniu jawnym wzięło udział 18 radnych, którzy podjęli uchwałę  

18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 2024 rok”:  

„za” – 18 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny Rafał 

Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Adam Sondka, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata 

Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas głosowania: radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Marcin Fibich. 

 

Ad 11. 

Pani Marlena Tabaczewska-Sip, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu (dotyczący 

nieruchomości przy ul. 1 Maja). 

Radny Robert Latek przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

18 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze 

przetargu:  

„za” – 18 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny Rafał 

Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, 

radny Adam Sondka, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas głosowania: radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Marcin Fibich. 
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Ad 12. 

Pani Marlena Tabaczewska-Sip, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu (dotyczący 

nieruchomości przy ul. Leona Waligóry). 

Radny Robert Latek przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

18 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze 

przetargu:  

„za” – 18 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny Rafał 

Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Adam Sondka, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata 

Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas głosowania: radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Marcin Fibich. 

 

Ad 13. 

Pan Tomasz Aleksandrowicz, Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki, 

przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Żyrardowa. 

Radny Robert Latek przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 18 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Żyrardowa:  

„za” – 18 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny Rafał 

Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof 
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Skrobisz, radny Adam Sondka, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata 

Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas głosowania: radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecny podczas sesji: radny Marcin Fibich. 

 

Ad 14.  

Nie zgłoszono wniosków, interpelacji ani zapytań. 

 

Ad 15. 

Radny Rafał Karpiński poinformował, że w związku ze swoimi urodzinami przygotował dla 

wszystkich obecnych drobny poczęstunek. 

Radna Genowefa Milczarek w imieniu zebranych złożyła jubilatowi życzenia. 

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski, Prezydent Miasta, zaproponował, by kolejną sesją Rady 

Miasta Żyrardowa zorganizować w Kantorze. 

Mieszkaniec stwierdził, że na przestrzeni kilkunastu lat w przestrzeni publicznej nie było ataku 

na żadnego radnego i nie wie, z czego taki atak wynika. Odniósł się do zadań służb mundurowych. 

Mieszkaniec zapytał, czy istnieją jakieś przeszkody dla sporządzenia programu budowy  

i przebudowy dróg lokalnych. 

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski poinformował, że takich przeszkód nie ma. Podkreślił,  

że program drogowy nie może być festiwalem obietnic, ale musi zawierać formę swojej realności. 

Dodał, że po wakacjach rozpoczną się prace nad takim programem. 

 

Ad 16. 

Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa Ryszard Mirgos podziękował radnym i gościom  

za udział w posiedzeniu. Obrady IV Sesji Rady Miasta Żyrardowa zostały zamknięte o godz. 15.52. 
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